
 
Zápis z kolegia d ěkana FŽP ze dne 11.5. 2010 
 
Přítomni: prof. Vráblíková, Mgr. Bogan, doc. Janoš, Mgr. Novák, Ing. Richter, Ing. 

Rýznarová, Mgr. Vojtíšek, Ing. Vosátka (zastupuje Mgr. Markovou) 
Omluveni:  Ing. Brůna (ŘD), Mgr. Marková 
 
 
Informace z kolegia rektorky: 
• Doc. Ritschelová informovala přítomné, že dne 30. 4. 2010 odvolala z funkce kvestora Ing. 

Václava Petržílu. Nyní zastupuje pan Antonín Simr. 
• Dr. Chvátalová informovala o řešení právní moci a vykonatelnosti rozhodnutí o vyměření 

poplatků spojených se studiem v případě jejich vymáhání právní cestou. Platí, že doložku právní 
moci a vykonatelnosti rozhodnutí bude vystavovat studijní oddělení univerzity, které tento úkon 
může v případě potřeby zkonzultovat s právníkem UJEP. Uvedený postup byl zakotven ve 
Směrnici rektorky č.1/2010 Poplatky za studium.  

• Čerpání rozpočtu 1-3/2010 - Pan Simr seznámil s čerpáním rozpočtu UJEP za období 1-3/2010 a 
rozpočtovými změnami. Čerpání rozpočtu UJEP a součástí je v relaci s plánem. 

• Ing. Cyhelský předložil Harmonogram zpracování a schvalování DZ UJEP na léta 2011–2015. 
Sdělil, že Harmonogram projednal s proděkany pro rozvoj na své poradě a zapracoval všechny 
připomínky – viz doklad. 

• Výroční zpráva o hospodaření UJEP za rok 2009: Pan Simr seznámil s finální verzí Výroční 
zprávy o hospodaření UJEP za rok 2009 včetně závěrečného výroku auditora k výsledkům 
hospodaření za účetní období roku 2009. Univerzita splnila cíle a dosáhla kladného hospodářského 
výsledku. Byla vytvořena finanční základna, která UJEP umožní navzdory nepříznivým vlivům i 
v roce 2010 hospodařit obdobným způsobem jako v roce 2009.  

• Různé: 
- Doc. Ritschelová seznámila děkany a ředitele se Směrnicí rektorky č. 1/2010 Poplatky za 

studium. Dále seznámila s tím, že vstoupila dne 19. 4. 2010 v platnost novela Stipendijního 
řádu UJEP.  

- Doc. Ritschelová požádala děkany a ředitele o vyplnění a zaslání tabulky „Přítomnost 
vedení na součástech v období červenec – září 2010“ na adresu andrea.cebisova@ujep.cz do 
31. 5. 2010. Tabulku děkani a ředitel obdrželi.  
o Na FŽP byla tabulka rozeslána k vyplnění proděkanům a tajemníkovi. Totéž 

obdržely sekretářky kateder. Doplněné údaje o výběru ŘD všichni předají 
sekretářce děkana. 

  T: 25/5/2010 
  Z: proděkani a vedoucí kateder 
- Doc. Ritschelová stručně reagovala na otevřený dopis, který jí zaslal děkan prof. Novák. 

Sdělila, že ač je forma psaní otevřených dopisů pro ni nepřijatelná, odpoví prof. Novákovi 
do konce týdne. 

- Dr. Hrubá sdělila, že zmíněný otevřený dopis považuje za nepřijatelný pamflet, který 
vychází z dojmů, pocitů a neověřených skutečností, a proto považuje za zbytečné se 
k takovému dokumentu vyjadřovat. Dle jejího názoru by se měl děkan PřF omluvit vedení 
UJEP i součástem FŽP a FF. Dodala, že před podobnými praktikami by se univerzita měla 
chránit, aby se nestala nedůvěryhodnou vůči partnerům v mnoha oblastech své činnosti. 

- Ing. Richter odmítl nařčení FŽP z úlohy trojského koně, které označil za laciné a nehodné 
úrovně akademického prostředí. Dodal, že považuje za samozřejmé, pokud grémium 
rektorky něco rozhodne, to respektovat. Vnímá to jako základní model chování kvalitního 
řídícího pracovníka a managera.  

- Doc. Ritschelová seznámila přítomné s výsledky bodového hodnocení vědecké a výzkumné 
činnosti akademických pracovníků UJEP v roce 2009 s tím, že největším přínosem pro 
UJEP v pozici 1. autora za publikační činnost byli tito zaměstnanci: doc. Janoš, FŽP – 
937 bodů, doc. Lísal, PřF - 440 bodů, Mgr. Malý, PřF – 376 bodů a Ing. Synek, FŽP – 250 
bodů. Poděkovala jmenovaným pracovníkům za vzornou práci a popřála v další publikační 
činnosti mnoho úspěchů. Pracovníci obdrželi mimořádnou odměnu. 

- Doc. Loučka informoval, že probíhají Dny vědy a umění na UJEP, a poděkoval všem 
součástem UJEP, které se do této prezentační aktivity zapojily.  

- Doc. Loučka předal přítomným přehledné tabulky o podaných návrzích projektů do GA ČR 
a návrhů projektů do FRVŠ ve srovnání s předcházejícími roky – viz doklad. 



 
- Dr. Chvátalová připomněla platnost Směrnice rektora č. 14/2005 Vnitřní předpisy a vnitřní 

normy UJEP, podle níž jsou vedoucí zaměstnanci povinni prokazatelně seznámit 
zaměstnance s každou nově vydanou vnitřní normou. V případě vnitřních norem součástí 
platí, že konkrétní postup prokazatelného seznamování stanoví děkan nebo ředitel. 
V případných pracovně právních sporech je rozhodující dokladování toho, že byl pracovník 
s vnitřní normou prokazatelně seznámen. Nejprůkaznější je prezenční listina k zápisu 
z porady, kde je uveden název a číslo nově vydané normy.  
o Závěr pro FŽP: Vedení fakulty je seznamováno na kolegiu děkana, zaměstnanci 

na poradách kateder. Nepřítomní jsou povinni se s novou normou seznámit 
samostatně na základě informací ze zápisu z příslušné porady. 

  Z: děkan, vedoucí kateder, zaměsnanci 
  T: trvale  
- Dr. Chvátalová – novela zákona o VŠ zavádí matriku docentů a profesorů. Novela byla 

schválena v Senátu ČR a čeká na podpis prezidenta republiky. Schválené znění je 
k dispozici na stránkách Senátu ČR jako senátní tisk.   

- Dr. Chvátalová informovala o úspěchu Filozofické fakulty UJEP při reakreditaci 
doktorských studijních programů Historické vědy a Historische Wissenschaft, kterým byla 
prodloužena platnost akreditace o 8 let do 1. 3. 2018.   

-  Doc. Štěpánek se dotázal na uznávání habilitací získaných v Polsku. Dr. Chvátalová sdělila, 
že se v ČR uznává rovnocennost s titulem českým, český titul se však držiteli zahraničního 
titulu nepřiznává. 

- Dr. Koutský informoval, že na AS UJEP dne 28. 4. 2010 byl jednomyslně schválen návrh 
rozpočtu UJEP pro rok 2010. 

- AS UJEP schválil volební komisi pro přípravu voleb kandidáta na jmenování rektorem ve 
složení: předseda: dr. Moravec, členové: doc. Blažková a Bc. Svoboda.  

- další zasedání AS UJEP dne 26. 5. ve 14:15 h.  
 
K minulému zápisu: 
Bod č. 1 – budova „A“ v Kampusu 
Do OP VaV PI je je zařazena rekonstrukce objektů pro FF, rekonstrukce objektu „A“ bude financován 
z prostředků MŠMT. Tento postup vedení byl schválen Správní radou UJEP. 
 
Bod č. 2 Aktualizace propagačních materiálů FŽP 
Doplněný text byl odeslán členům kolegia, připomínky a doplňky pošlete e-mailem děkanovi. Po 
dokončení bude aktuální znění umístěno na web FŽP.  
Z.: děkan, členové kolegia 
T.: 20/5/2010. 
 
Bod č. 3 Příprava Ph.D. studia 
Přijímací řízení bylo vyhlášeno a probíhá. Dosud byly doručeny 3 přihlášky na PS a 3 přihlášky na 
KS. S oborovou radou bude projednán další postup. 
Z: Doc. Janoš 
 
Bod č. 4. Přijímací řízení do Bc. a nav. Mgr. oborů 
K 11/5/2010 bylo doručeno a zaregistrováno celkem 662 přihlášek uchazečů o studium, druhé kolo 
přijímacího řízení bylo vyhlášeno. 
Z: Mgr. Bogan 
 
Bod č. 5 Zpráva o plnění závěrů evaluace FŽP 
Obsah zprávy byl rozeslán členům kolegia. Zpráva bude zpracovávána v závěru 2. čtvrtletí 2010. 
Z.: děkan 
 
Bod č. 6 Výroční zprávy za rok 2009 
Výroční zprávy o činnosti a hospodaření byly předány na rektorát UJEP, zatím bez připomínek. 
Projednání s vedením UJEP bude asi v závěru května. 
Z.: děkan 
 
 
 



 
Různé: 
Děkan  

- Proděkani budou připravovat za své úseky Dlouhodobý – strategický záměr FŽP, jako součást 
DZ UJEP na roky 2011 – 2015 – viz písemně a elektronicky předaný doklad 
s harmonogramem. Struktura obsahu bude shodná se staršími materiály. 

- Uznávané publikace v RIV a pro výpočet přídělu prostředků na VaV – viz seznam, odkaz 
bude na webu FŽP. 

- Výběrová řízení na pozice prof., doc., odb. asistenta, asistenta a vedoucího KIG byla 
vyhlášena, tiskem vyšlo v Lidových novinách. 

 
Mgr. Bogan 

- Komise pro SZZ jsou vyvěšeny na webu a nástěnce stud. odd., rozdělení studentů s pořadím 
do zkušebních komisí je rozpracováno. 

- Probíhá příprava rozvrhu, 1. verze pro PS bude cca 20/5/2010, potom bude i KS. 
- Vyplnění dotazníku pro projekt „Centrum sdílených činností“ – úkoly zadávat jen 

prostřednictvím přímých nadřízených, při stanovení termínů plnění respektovat momentální 
vytíženost.   

 
Mgr. Novák 

- Historie fakulty vstupní informace připraví děkan s prof. Vráblíkovou, poté bude umístěno na 
web FŽP. 

- Budou-li přihlašovány projekty do OP, pak do 13/5/2010 vyplnit formulář a předat je na 
rektorát. 

- Benefit 7- webové rozhraní pro vyplňování přihlášek do OP – školení zaměstnanců, 
- Specializované projekty – okruhy témat zahrnout do DZ. 
- Rozvojové projekty UJEP – harmonogram 

 
Ing Neruda 

- V rámci programu ERASMUS se UJEP umístila mezi veřejnými VŠ na 7. – 8. místě ve 
výjezdech studentů, u stáží studentů je na 4. – 5. místě. 

- Pedagogové mají dosud pro tento ak. rok k dispozici prostředky na 66 dnů, tj. asi pro 13 osob. 
- Proběhl Erasmus Day. 

 
Prof. Vráblíková: 

- 20/5/2010 -  Revitalizace krajiny – konference, přihlášeno je méně účastníků, rozeslání dalších 
el. přihlášek je zajištěno. 

 
Doc. Janoš: 

- Ing. Harudová má ŘD v poslední dekádě května. 
- Zajistit v předstihu objednání literatury pro nově otevírané předměty prostřednictvím 

knihovny, zejména pro 2. roč. RK. Finance pro nákup jsou k dispozici. 
- Program ALFA je otevřen. Na FŽP je připravováno 4 – 5 projektů. Pro výzkumnou organizaci 

i  VŠ je nutná vazba na realizátora výsledků projektu. Bližší informace jsou www.tacr.cz, 
 
Ing. Vosátka (zast. Mgr. Markovou): 

- Povídání z cest – viz aktuality a plakáty, účast posluchačů malá. 
- Studenti požadují na základě zahraničních zkušeností z programu ERASMUS vyhlašování 

všech pravidel v rámci studia jednotlivých předmětů předem na začátku semestru, stanovená 
pravidla důsledně dodržovat a během semestru je neměnit! 
Z: všichni garanti předmětů a vyučující 

 
Mgr. Vojtíšek 

- nabídku M. Novotného na grafickou úpravu časopisu Studia Oecologica  nepřijímat, vše je 
zvládnutelné vlastními silami v koordinaci s tiskárnou. 

 
Příští kolegium bude v pátek, 21/5/2010 v 10:00 hodin.  
Důvodem pro posun jsou SZZ. V červnu jsou plánována kolegia na 8/6 a 22/6/2010. 
 
Zapsal: Ing. Richter, děkan 


